
 

 

Protokół Nr XXIX/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 marca 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
40 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych, bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady - 8. 

W obradach XXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 11 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXIX Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Wierzchowo w 2016 roku. 



9. Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie 

Gminy Wierzchowo w 2016 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2018 - druk nr 167; 

b. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 168; 

c. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego- druk nr 169; 

d. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 170; 

e. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości – druk nr 171. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

wymienionym porządku obrad o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad 

któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili na sesji zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 lutego 2017 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 



 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali w 

terminie wcześniejszym stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

 

Radna Genowefa Rosochowata poprosiła Wójta o bardziej szczegółową informację na temat 

spotkania Wójta ze Starostą Drawskim – Stanisławem Kuczyńskim, Przewodniczącym Rady 

Powiatu Drawskiego – Markiem Banaszkiem, Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w 

Drawsku Pomorskim Zbigniewem Kotem i Proboszczem tutejszej. Parafii Ks. Dariuszem 

Szczecińskim w dniu 16 marca br., celem którego było omówienie możliwości finansowania 

remontu zabytkowego Kościoła w Wierzchowie. 

Wójt w odpowiedzi poinformował, że Proboszcz tutejszej Parafii wyszedł z inicjatywą 

kontynuowania budowy ogrodzenia wokół Kościoła - ogrodzenie nie może przekraczać 

granic działki budowlanej (posesji kościoła). Remontu wymagają również kościelne 

wieżyczki, z których wypadające cegły stwarzają niebezpieczeństwo. Dużym problemem jest 

rosnące na posesji Kościoła (przy parkingu) stare drzewo, na wycięcie którego nie wydał 

zezwolenia konserwator zabytków. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 3/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 3/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 3/2017 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 2/2017 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje złożyli: 

 

Radny Bogusław Pawłowicz złożył 2 interpelacje o następującej treści: 

 

1. W związku z dynamiczną pogodą i obfitymi opadami deszczu ponawiam po raz drugi 

interpelację z dnia 19.05.2016r. dotyczącą sprawy: na ulicy Wojska Polskiego przy 

posesjach nr 1 i nr 2 po opadach deszczu zbiera się duża ilość wody, która nie ma 

gdzie spływać. Po przebudowie drogi nr 612/4 i 613/2 (na granicy) został 



zlikwidowany spad do studzienki w kierunku kościoła. Brak krawężników przy 

wjeździe na posesję nr 2 powoduje spływ wody na podwórko tej posesji. W imieniu 

mieszkańców tej posesji zwracam się z prośbą o uzupełnienie krawężników i pilne  

załatwienie tej sprawy, za którą chcę bardzo podziękować. Proszę potraktować sprawę 

jako bardzo pilną. Pierwsze ponowienie interpelacji było w dniu 10.08.2016r. 

 

2. W związku z bardzo złym stanem nawierzchni na długości 70 m na ulicy Polnej w 

Wierzchowie, w imieniu mieszkańców tej ulicy zwracam się z prośbą o pilne 

uzupełnienie i utwardzenie nawierzchni. Proszę potraktować sprawę jako bardzo pilną. 

 

Radna Dorota Sobczak złożyła 1 interpelację o następującej treści: 

 

Proszę o zamontowanie sygnału alarmowania i ostrzegania w miejscowości oddalonych od 

Wierzchowa, nieposiadających syren alarmowych. Ostrzeganie, alarmowanie i 

powiadamianie ludności stanowi jedno z wielu kluczowych działań w zakresie ochrony ich 

zdrowia, życia i mienia w obliczu potencjalnych zagrożeń. 

Zamontowanie systemu alarmowania spowoduje natychmiastowe przekazanie informacji do 

ludności na danym terenie o zagrożeniu. Syrena usprawni utrudniony dostęp do starszych 

osób, które często nie wychodzą z domów, nie otwierają obcym osobom. 

 

Na sesji Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Sołtys sołectwa Świerczyna Stanisława Janicka wystąpiła z prośbą do Wójta Gminy o 

zakupienie koszy ulicznych i zamontowanie ich w miejscach publicznych w miejscowości 

Świerczyna (plac zabaw, teren rekreacyjny) informując, że osobiście będzie opróżniać kosze. 

Zapytała, czy są środki finansowe na drobne wydatki dla sołectw. 

 

Wójt odpowiedział, że nie jest problemem zakup koszy, ale ich opróżnianie. Jeżeli Pani 

Janicka zobowiąże się do ich opróżniania, pomyśli nad dokonaniem zakupu takich koszy. W 

budżecie gminy są zaplanowane środki na zakup niezbędnych materiałów i wyposażenia na 

potrzeby 13 sołectw Gminy Wierzchowo w wysokości 8 327,00 zł, nie będzie podziału tej 

kwoty na poszczególne sołectwa. Wójt poprosił by inicjatywy Rad Sołeckich dotyczące 

zakupów konsultować z pracownikiem Urzędu Gminy odpowiedzialnym za dane sołectwo. 

Każdy wniosek będzie rozpatrzony przez komisję. 

Wójt zapewnił, że są środki na utrzymanie infrastruktury w sołectwach. 

 

Sołtys sołectwa Żabin Alina Kunat zgłosiła problem z zalegającym przy chodnikach po 

okresie zimowym piaskiem. 

Wójt odpowiedział, że jest porozumienie w tej sprawie z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, który skieruje do Wierzchowa zamiatarkę.  

 

Sołtys sołectwa Otrzep Zbigniew Gaczkowski poprosił Wójta o przywiezienie przyczepy 

ziemi i rozplantowanie jej na terenie siłowni terenowej. Poprosił również o skierowanie 1 

osoby zatrudnionej w ramach prac społecznie użytecznych czy prac interwencyjnych do prac 

w miejscowości Otrzep. 



 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
50

-11
10

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. Po przerwie nieobecny radny Zdzisław 

Bełzowski. 

 

Ad. 8 i 9 

 

Informacje na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Wierzchowo w 2016 roku oraz stanu bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

na terenie Gminy Wierzchowo w 2016 roku przedstawili: 

 

1) Strażnik Straży Gminnej w Wierzchowie – Barbara Gadomska. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

2) Kierownik Posterunku Policji w Wierzchowie – Przemysław Hofman. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

3) Dowódca jednostki ratowniczo-gaśniczej Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Drawsku Pomorskim – mł. kpt. Mateusz Waszczyk. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

4) Komendant Gminny Ochotniczej Straży Pożarnej w Wierzchowie – Bogusław 

Pawłowicz. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz otworzył dyskusję. 

 

1. Kierownik Posterunku Policji w Wierzchowie korzystając z obecności na sesji 

sołtysów, poprosił ich by na bieżąco informowali o wszystkich zebraniach wiejskich 

odbywających się w poszczególnych sołectwach, ponieważ policjanci chcieliby 

uczestniczyć w takich zebraniach w celu przekazania informacji na temat działającej 

już aplikacji „Moja Komenda”. Aplikacja umożliwia wyszukanie każdego 

dzielnicowego w Polsce, jest to przewodnik po polskich jednostkach Policji. 

2. Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz zapytała, czy na terenie Wierzchowo są 

zlokalizowane stałe miejsca nadużywania środków odurzających i czy w tych 

miejscach pojawiają się nieletni? 

Kierownik Posterunku Policji Przemysław Hofman odpowiedział, że takie miejsca są. 

Są to przystanki PKS oraz teren „Lasku Arkońskiego”. Zadaniem policjantów jest 

obserwowanie szczególnie tych miejsc. W ostatnim czasie nie stwierdzono 

przebywania w tych miejscach nieletnich. 

3. Sołtys sołectwa Wielboki Stanisław Karpiński zgłosił, że na terenie Wielbok są bardzo 

zaniedbane niektóre posesje. Posesje mają właścicieli. Poprosił Strażnika Straży 

Gminnej o zainteresowanie się tą sprawą i wezwanie właścicieli do uporządkowania 

posesji. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 i 9 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 



Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) Wójt Jan Szewczyk przedstawił projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2018 - druk nr 167. 

Uzasadniając konieczność podjęcia uchwały mówił o konieczności, w pierwszej 

kolejności realizacji inwestycji wodno-kanalizacyjnych w miejscowości Będlino, 

Sośnica, Otrzep, Świerczyna, budowy boiska wielofunkcyjnego w Świerczynie oraz 

przedszkola w Wierzchowie. Ze względu na wymienione inwestycje nie ma 

możliwości i nie stać nas na wyasygnowanie w budżecie Gminy środków na fundusz 

sołecki. Mając na uwadze w/w inwestycje i świadomość sytuacji finansowej Gminy 

oświadczył, że nie złoży autopoprawki do przedstawionego projektu uchwały 

polegającej na „wyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2018”. Poprosił o podjęcie uchwały zgodnie z treścią zawartą w 

druku nr 167. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz otworzył dyskusję. 

Radny Józef Janicki – na dzień dzisiejszy nie wiemy czy mamy szansę na budowę 

kanalizacji, boiska i przedszkola, w związku z tym może być szansa na realizację 

zadań w ramach funduszu sołeckiego. 

Wójt Jan Szewczyk – nabór wniosków na budowę boiska wielofunkcyjnego w 

kwietniu lub na przełomie lipca i sierpnia, pieniądze na ten cel są zapewnione i na sto 

procent budowa boiska będzie zrealizowana. Budowa kanalizacji będzie musiała 

zostać zrealizowana w ciągu najbliższych kilku lat. W planach jest: modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Wierzchowie, budowa przydomowych oczyszczalni ścieków i 

budowa elektrowni fotowoltaicznej Stacji Uzdatniania Wody Wierzchowo. 

Radny Józef Janicki – poważne zadłużenie naszej Gminy spowodowało 

współfinansowanie remontu dróg powiatowych na terenie Gminy Wierzchowo i 

budowa kanalizacji sanitarno-ściekowej w Wierzchowie i Żabinku. 

Ze względu na brak dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2018. Zapytał, kto jest za przyjęciem 

projektu uchwały. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 3 głosami 

„za” przy 7 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się”  nie podjęła 

uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego na rok 2018. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/165/2017 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/166/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 



gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu, 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/167/2017 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/168/2017 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz  zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone ostatnoi przez radnych interpelacje. 

Odpowiedzi na interpelacje złożone w okresie międzysesyjnym, zostaną udzielone pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2017 

zaplanowano kwotę w wysokości 27 000,00 zł na remont biurowca Urzędu Gminy po 

termomodernizacji (malowanie ścian, wymiana wykładzin podłogowych, wymiana 

oświetlenia). Po rozeznaniu zakresu prac i kosztów, remont może wynieść ok. 45 000,00 zł. 

W związku z tym, że następna sesja odbędzie się za miesiąc, a chciałby już rozpocząć prace 

remontowe, zapytał Radę czy wyraża zgodę na przesunięcie w budżecie Gminy środków do 

kwoty 45 000,00 zł na remont biurowca Urzędu Gminy. 

 

Rada Gminy przez aklamację  wyraziła zgodę na przesunięcie w budżecie Gminy środków do 

kwoty 45 000,00 zł na remont biurowca Urzędu Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo Andrzej Kaczorkiewicz przypomniał radnym o 

składaniu oświadczeń majątkowych. 

Poinformował, że na początku miesiąca maja odbędzie się uroczysta sesja Rady Gminy 

Wierzchowo, na której będą nadawane tytuły „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
40

 zamknął obrady XXIX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

 

…………………… 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


